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UDI-historie 1945-1954 
 
Inleiding. 
 
De oorlogsjaren zijn achter de rug en de vereniging gaat weer doen waar het mee bezig was. Ik had 
wat meer vergaderingen verwacht maar die bleven uit of zijn niet genotuleerd. Ook de 
krantenstukjes lijken in mindere maten gemaakt, ik vind er maar weinig. Het zal met de opstart na de 
oorlog te maken hebben of anderszins. Hoe dan ook zij en ik pakken de draad weer op! 
 

Plezier ermee. 
 

1945_ Ik was in mei 1945 gestopt in de 4e reeks van ’12 maanden naar 4 februari 2024, 125-jarig bestaan 
UDI’. Ik pak daarom de draad weer op met het notulen boek 3. 
In de rondvraag van de Algemene vergadering wordt gevraagd om de jonge leden les te geven omdat de 
meesten nu niet meer blazen. Er wordt besloten de eerstvolgende zaterdag met de werkende leden bijeen te 
komen en dan te proberen om weer te blazen al is het maar 1 uur en dan tegelijkertijd te besluiten wie aan 
de jongeren les gaan geven. De aanwezigen leden zullen dit besluit in de loop van de week aan de niet 
aanwezigen leden meedelen. Mooi om te lezen dat dit mond op mond werd gecommuniceerd, geen mail en 
whatsapp in die tijd! 
 

In de geschriften kan ik niets vinden over de vervanger van 
de aan het einde van de oorlog overleden dirigent v.d. Vlies. 
Maar dit krantenartikel vertelt ons dat er wel een dirigent op 
de bok is gekomen, namelijk de heer P. Adee uit Rotterdam.  
                                                                                                                                                           Het Laatste Nieuws_13-7-1945 
 

Hoe de tijd na de bevrijding wordt ingevuld en waar zij de 
repetities houden is me niet duidelijk maar dat er geoefend 
wordt is wel duidelijk want de schaarse krantenstukjes  
melden ons een verzoek voor een optreden.                                Het Laatste Nieuws_10-8-1945 

 
Verdere informatie ontbreekt in dit jaar en dat zal wellicht 
met de afgelopen oorlogstijd te maken hebben. Toch zat 
men niet stil dat blijkt uit dit krantenbericht in Het Laatse  
Nieuws van 14 september. In 1944 was wel te lezen dat er 
behoorlijke aanwas van leden en donateurs was en hier 
staat dat nu in cijfers en feiten. Er is ook geld opgehaald  
binnen de gemeenschap en blijkbaar staat UDI er goed op bij 
De inwoners van het eiland Rozenburg. 
De tegenprestatie voor de steun wordt omgezet in  
belangeloze optredens zo staat hiernaast geschreven.  
  
 
 
                                                                                               Het laatste nieuws_14-9-1945 
 

1946_ de eerste bestuursvergadering staat op 15 april 1946 in het notulen boek en is geheel gewijd aan de 
ophanden zijnde uitvoering gepland op 22 mei, aanvang 7:30 uur. De heer J. de Jong heeft zijn 
landbouwschuur ter beschikking gesteld om deze uitvoering te kunnen geven. Verder lees ik dat de 
papierschaarste nog een reden is om te kijken of het verantwoord is om programma’s te laten maken, ook de 
kosten zijn een aandachtspunt. Verder wordt nog gekeken of er een podium kan komen, verlichting, mogelijk 
een geluidsinstallatie, stoelen en een WC.  
Hoe dan ook men is weer aardig op dreef om de dingen weer op te pakken en weer muziek te gaan maken 
en van zich te laten horen. 
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37 leden zijn aanwezig op de Algemene vergadering van 3 juni, waar het bezit van de vereniging staat op  
f 800,66. De bestuursverkiezing is een nek aan nek race en wordt zelfs 3 keer gedaan. Bij de laatste telling 
gelden de meeste stemmen en staat dat de vader van Chris van ’t Hof, (Cor van ’t Hof),  met 28 stemmen 
plaats neemt in het bestuur. Deze man zal later voorzitter worden en zelfs tot Ere voorzitter worden 
benoemd, maar later meer hierover. 
In deze vergadering wordt ook naar voren gebracht om het lidmaatschap in het vervolg 1 maal per maand 
contant te betalen in plaats van wekelijks. Daar kunnen we ons nu geen voorstelling meer van maken maar 
toen ging dat zo. Een heus kasboek werd daarvoor bijgehouden door de penningmeester.  
Verder geen vergaderingen meer in de boeken dus moet ik het doen met de krantenstukjes die te vinden 
waren waarvan hieronder acte. 
 

Na de oorlog is Koninginnedag verplaatst naar 30 april. De bevrijding in 1945 van de Duitse en Japanse 
bezetters is voor het eerst gevierd op 31 augustus 1945, toen nog Koninginnedag. Koningin Wilhelmina wilde 
dit feest niet op haar verjaardag en werd het 30 april. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Koninginnedag UDI op de G.M.C.-vrachtwagen van A.L. Noordermeer_1946 - dirigent B.J.M. Tissen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                         Hier de Gids_6-9-1946 

https://nl.wikipedia.org/wiki/31_augustus
https://nl.wikipedia.org/wiki/Koninginnedag
https://nl.wikipedia.org/wiki/Wilhelmina_der_Nederlanden
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Voor de oplettende lezers is bij de foto van Koninginnedag de naam van een andere dirigent te lezen. 
Blijkbaar is er in de tusentijd van dirigent gewisseld tussen oktober 1946 en begin 1947.  Voor P. Abee is de 
Heer Tissen aangesteld. 
 

1947_ wederom wordt een bestuursvergadering belegd en wel op 14 februari, en ook deze is totaal gewijd 
aan een uitvoering die op handen is. Omdat er geen geschikte ruimte is, de Landbouwschuur van J. de Jong is 
niet goed bevallen daar er nogal wat moet gebeuren om een dergelijke schuur om te bouwen tot concert 
gelegenheid. Daarom wil het bestuur terug naar het 1e openbare school en gaat daarvoor naar de 
burgemeester om dit te vragen. In de bestuursvergadering van 12 juni lees ik dat de uitvoering een succes is 
geworden. Deze zijn gehouden zijn op 8, 10 en 11 maart zoals in de vergadering van 14 februari opgetekend 
staan.   
 

Op 5 mei 1947 wordt de bevrijding van Nederland gevierd dus ook 
op Rozenburg. Een drukke dag voor UDI zoals hieronder staat te  
lezen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                            Hier de gids_18-4-1947 
 
 

Op 19 mei wordt de Algemene Vergadering gehouden. 
Aanwezig 22 personen en de Heer D. van der Meer  
stelt zicht niet meer beschikbaar als bestuurslid. Hij is 
40 jaar actief binnen de vereniging waarvan 30 jaar als 
secretaris en hij vindt dat mede door zijn leeftijd, maar 
ook dat jonge krachten die in de plaats komen voor 
hem, meer durf en volharding de zaken zullen  
aanpakken.  Van der Meer wordt bedankt voor zijn 
inzet! 
Hier lees ik ook dat Leen Degeling in het bestuur wordt 
gekozen en dat Cor van ’t Hof het secretariaat heeft  
overgenomen.  
 

Hiernaast weer zo’n mooi diploma van een solisten, - 
concous in Loosduinen waar twee leden van UDI zich  
verdienstelijk hebben gemaakt met een 1e prijs. 
In het archief nog meer van deze diploma’s ook in dit 
Jaar en van later. 
Diploma J. en J. Boer solistenconcuyrs Maasland_27-28 september en 4 oktober 1947 
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De kop van de bestuursvergadering van 12 juni, 
Hier de namen van het toen zittende bestuur. 
In deze vergadering wordt besloten dat ze de heer 
D. van der Meer Ere lid maken voor zijn 40 jaar 
trouwe lidmaatschap en +/- 30 jaar secretariaat  
wat hij heeft gedaan. Tevens wordt afgesproken  
hem een serenade te brengen en hem een  
cadeau aan te bieden. 
 
Dit waren de laatste feiten uit 1947, waarvan  
Verslag.   
 
 
 

1948_ op 7 januari start het bestuur direct met een vergadering met als doel de voorbereiding van de 
uitvoering in het 1e openbare lagere school. Door het grote aantal donateurs worden drie avonden 
vastgesteld, namelijk 27, 29 en 31 januari. Tevens wordt het noodzakelijk geacht de politie te verzoeken 
medewerking te verlenen voor een zo goed mogelijke orde houden. 
Er wordt besproken verschillende kleuren programma’s te laten maken voor de drie avonden zodat niet alle 
donateurs op 1 avond zullen komen. Onderling mag wel gewisseld worden van avond! 
Ook komt de verloting weer aan de orde om de kosten die de uitvoering met zich meebrengt te drukken, ze 
besluiten dit ook dit jaar weer te doen. 
 

Op 24 juli deed de harmonie mee aan een concours te Zwartewaal. 
In de ledenvergadering van 17 maart was de vraag om naar concours 
te gaan op tafel gekomen en daarbij het verzoek van de leden om  
niet zo ver van huis een concours te bezoeken. Aan dat verzoek  
kwam dus gehoor! UDI kwam uit in de 2e afdeling en behaalde een 1e 
prijs met 302 punten. Aan het einde van het concours kreeg dirigent 
J.M. Tissen de directeurenprijs, deze was met algemene stemmen  
door de jury aan hem toegekend! 
Een mooie opsteker voor orkest en directeur, zo dichtbij huis! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
Een gedeelte uit het verslag uit de Nieuwe Brielse Courant_27-7-1948 
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                                                                                      Foto’s Regeringsjubileum 1948 
De viering van het 50-jarig regeringsjubileum van  
Koningin Wilhelmina (31 augustus 1948) werd op 11 
september op Rozenburg groots gevierd. 
Uitgedost marcherende UDI door Rozenburg (bovenste 
foto’s in de Emmastraat) en op andere gedeeltes gingen 
zij op een vrachtwagen het eiland rond. 
Ik zie hier ook de eerste vrouwelijke muzikant op de  
wagen zitten en ze speelde klarinet. De linkse dame  
met wit kapje is Riet Bergwerf. Ook op de middelste  
foto hierboven zie je haar blazen. 
  
 
Op 6 oktober een bestuursvergadering in het   
teken van het 50-jarig bestaan in 1949.  
Een bedankbrief van het Oranje-comité kwam  
als ingekomen stuk binnen. Hier bedankte zij 
UDI voor de bewezen diensten op het Oranje 
Feest. Tevens was er een bedankbrief van de  
Burgemeester voor het concert voor de kroning 
van Koningin Juliana. Op 6 september was de 
inhuldiging in de Nieuwe Kerk te Amsterdam. 
Op 25 oktober was de abdicatie van Wilhelmina 
en de troon aanvaarding van Koningin Juliana  
plaats.                                                                                                          Bestuursvergadering 6 okt 1948 

Wanneer het concert heeft plaats gevonden weet ik niet maar ik vermoed op 6 september op de 
inhuldigingsdag. In ieder geval op de muziektent, dat staat genotuleerd. 
Dan komt het 50-jarig bestaan aan de orde, dit mag niet ongemerkt voorbijgaan. Men is van mening een 
groot concert te geven en een concours uit te schrijven. Hiervoor worden commissies samengesteld om alles 
te gaan organiseren. Men vindt dat zij dit niet allen kunnen organiseren en er wordt geopperd om samen met 
het bestuur van het Oranjecommissie op te trekken en gezamenlijk een feest te organiseren.  
De uitvoering komt te vervallen daar er een jubileumconcert wordt gegeven waar alle donateurs vrije 
toegang krijgen. Om de kosten te drukken wordt gesproken over het houden van een verloting.  
8 december wordt er nog een algemene Vergadering uitgeschreven met als doel het komen tot een program 
voor het jubileumjaar 1949.  
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Met instemming van alle aanwezigen wordt besloten, nadat eenieder zijn zegje heeft gedaan, dat er een 
concours zal worden gehouden op 23 juli 1949 op de wei van Lievaart en van Zanten. Het wordt een 
concours voor zang en muziek. 
Er staat te lezen dat de burgemeester ook is aangeschoven en actief mee vergaderd en er worden spijkers 
met koppen geslagen. 
Het concert zal gehouden worden in de Immanuel kerk en wel op 20 februari 1949. 
 

1949_ Op 18 februari verschijnt De Schakel met daarin de aankondiging van het concert, 

 De schakel_18-2-1949 

Onderstaande foto dateert uit 1949 en is de eerste officiële foto van UDI na de oorlog. Een prachtige plaat  
van UDI’s 50jarig bestaan. De namen van de leden zijn daaronder vermeld en spreekt sommigen misschien 
tot de verbeelding  
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Bron boekjes Jo Bergwerff 
 

Hieronder enkele pagina’s uit het nog aanwezige programma boekje van het concert voor het 50 jaig 
bestestaan.  Mooie woorden van de burgemeester en de toenmalige voorzitter Mol. Tevens het program van 
de succesvolle avond zoals ik mocht vernemen van enkele leden uit die tijd bij het opmaken van het boekje 
voor 100 jaar UDI. 
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Het in 1939 tot erelid gemaakte lid Dhr. A.J.  van der Meer heeft volgens onderstaande bericht een 
Koninklijke onderscheiding in Zilver ontvangen. Het is de eerste die ik tegenkom maar er zullen er binnen UDI 
nog meerdere volgen waarvan later meer.  

 
Nederlandsche staatscourant_29-4-1949 

 Op 30 april 1949 
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In het week blad De Westlander van 6 mei 1949 een verslag van een vergadering van de Oranje avond waarin 
de koninklijke onderscheiding in zilver van A.J. van der Meer wordt benoemd en het jubileum van UDI. Ook 
het feit dat het Oranjefeest op 30 april wordt gevierd, de verjaardag van Koningin Juliana, wordt aangehaald. 
Deze datum zal nog lang de ‘Koninginnedag’ blijven!  
UDI liet ook van zich horen in de bomvolle kerk op dit oranje feest. 
 

De algemene vergadering op 6 mei geeft ons meer informatie 
over het op handen zijnde concours. Er zijn tot nu toe 18  
verenigingen die hebben ingeschreven, namelijk; 

• 5 muziekverenigingen 

• 2 accordeon verenigingen 

• 1 mandolineclub 

• 10 zangverenigingen   
Tevens blijkt een bedrag van f 1300,00 bijeengebracht te zijn  
door de Rozenburgse gemeenschap voor het 50-jarig bestaan. 
                                                                                                                       De schakel_29-4-1949 

Het bedrag was bedoeld voor het instrumenten fonds maar is inmiddels al aangesproken voor de organisatie 
van het concours. Alle hoop is gevestigd op een goed concours waar na verwachting deze gelden terug 
verdiend zullen worden.                                                             
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                        De schakel_15-7-1949 
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De aankondiging voor het concours tergelegenheid van het 50 jarig bestaan is geplaatst en twee weken later 
plaatst dezelfde krant de uitslagen van dit goed uitgepakte concours. Mooi om te lezen dat ook Rozenburgse 
koren deelnamen aan dit concours met voor beide koren een 1e prijs. Het verslag vertelt de rest. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De schakel_29-7-1949 
 

Onderstaande hoort nog bij 1948 maar het kostte me 
te veel moeite dit er nog tussen te plaatsen maar vind wel 
dat dit nog wel de vermelding waard is! 
 
Het Heultje, al diverse keren hebben jullie kunnen lezen  
dat hier door UDI-concerten werden gegeven. Ik kreeg 
van Chris van ’t Hof de volgende tekst hierover; 
 
Hier een foto uit boekje 3_54 Jo Bergwerf. De poort is  
opgericht door buurtvereniging de Heul 1898 – 1948  
en bestond dus 50 jaar en is misschien om dezelfde reden 
opgericht als UDI.  
De hekken van de onderdoorgang van de sloot zijn goed  
zichtbaar, dit is de Heul. Achter de A paal (achter de  
fietsers) was beneden een grasveld waar UDI waarschijnlijk 
speelde. Links naar boven begon de Staaldiepsedijk met 
aan het einde het Brielse veer. Het was een kleine  
woongemeenschap en je woonde daar IN De Heul. 
 
                                                                              1898-1948, Buurtschap het Heultje 
 

1950_ In het notulenboek 1 vergadering te vinden en wel die van de Algemene Vergadering van 17 juni 1950. 
Het belangrijkste nieuws wat ik daar uit haal is dat de dirigent de heer Tissen werd bedankt omdat er al een 
tijdje discussie was omtrent zijn functioneren met betrekking van de leerlingen die hij lesgaf. Hij stelde te 
hoge eisen aan de leerlingen die soms wel twee jaar over deden om in het orkest te komen. Het bestuur was 
het blijkbaar zat en bedankte hem. Ik vermoed begin van dit jaar omdat in de notulen van deze vergadering 
staat geschreven dat de na een proefperiode van 3 maanden de heer Willem F. de Zwart wordt benoemd. 
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Er werd toen ook al op een dinsdagavond gerepeteerd, omdat Dhr. Zwart op dinsdag 
al een ander orkest dirigeert wordt aan de leden gevraagd om te proberen op een  
andere avond te gaan repeteren. Op welke avond staat niet aangeven, maar men gaat 
ervoor! 
Ook komt de verloting aan de orde die blijkbaar is opgezet. Er zijn 3000 loten en de  
opbrengst is f 500, =. Blijkbaar gaat het niet goed omdat er te weinig loten verkocht  
worden, men is het bedelen met loten moe gezien de grote bedragen welke de  
afgelopen jaren door de burgerij ontvangen mochten worden.  
Men is ook bezig met het Anjerfonds, maar dat blijkt heel lastig te zijn. 
 
                                                                                                                                                                 Dirigent Willem F. de Zwart 

In de krant van 29 mei lezen we dat UDI SUCCES heeft  
behaald op een concours te Zuilen. Blijkbaar heeft  
dirigent de Zwart de wind eronder, lees het artikel 
hiernaast en hier eronder 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                                      De Schakel_2-6-1950 
 

 
                                                                                                         De schakel_16-6-1950 
                                                                                                                                              

Op een volgend concours zal UDI in de afdeling Uitmuntendheid uitkomen. 
                                                                                                                                                     

In een onbekende krant van 23 juni 1950 (ik denk van de Westlander, zie de W voor de datum) dit artikel met 
de aankondiging van twee concerten waarvan 1 op zaterdag 24 juni met een mars naar J. van der Meer. Op 
26 juni, daar is de locatie weer, een concert op de Heul. Ook de verloting ten bate van het 
instrumentenfonds zal hier aan de man worden gebracht. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
In de krant van 14 juli een verslag van de optredens met daarin 
de grote belangstelling die UDI trok in die tijd.  
Niets over de verloting helaas. 
 
 
 
                                                                                                                De Westlander_14-7-1950 
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Hieronder twee krantenartikelen van het jubileumconcert 25 jaar harmonie UDI. Bijzonder dit te vinden in de 
kranten even bijzonder dat ze voor dit jubileum met vier verenigingen hebben gevierd. Daar de dirigent 
Zwart voor twee korpsen stond is dat wel logisch. Met de andere twee verenigingen zal een bijzondere band 
zijn geweest of een connectie maar leuk is het wel. 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                               De schakel_25-8-1950 
 

 
Hieronder het verslag van het gehouden jubileumconcert op de voetbalwei van RVV.  
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                              De schakel_1-9-1950 

 
1951_ De gesprekken via de burgemeester,  
waarover ik lees in de notulen van 16 juni 1950,  
voor een bijdrage uit het Anjerfonds hebben  
blijkbaar voor UDI toch geen windeieren gelegd.  
De Schakel doet hiervan verslag in de krant van  
19 januari, een mooi bedrag is hun deel! 
                                                                                  De Schakel_19-1-1951 
 

Op de vooravond van de verjaardag van UDI, 3 februari, staat er een uitvoering gepland in de Immanuelkerk 
en het programma staat ook vermeld. Voor de muziek liefhebbers/kenners een mooi programma met 
muziek uit die tijd die voor bepaalde nummers tot eind 1900 nog wel eens op de lessenaar hebben gestaan. 
 
 
 
 
 
De Schakel_2-2-1951 
 

Op 26 april bezoekt Koningin Juliana Rozenburg. Voor het  
Gemeentehuis (nu ’t Hofplein eten & drinken aan de  
Molenweg) trok een defilé langs haar heen. Het was een hele 
stoet met boerenwagens, paarden en natuurlijk UDI. 
Jo Bergwerff besteedde daar in zijn boekjes ook aandacht aan  
En heb uit boekje 6 zijn pagina overgenomen/ Schrijven is 
Leuk maar als je het over kan nemen is dat zo makkelijk. 
 
Koningin Juliana en burgemeester Just de la Paisiëre en  
Wethouders op de Stoep van het gemeentehuis, geflankeerd 
door vrijwilligers van de nationale reserves.   
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Bezoek Kon. Juliana-26-4-1951 (bron boekjes Jo Bergwerff) 

 
 

Het notulenboek geeft 2 vegaderingen bloot, de Algemene Vergadering is op 30 mei, 26 leden bezoeken deze 
vergadering. De uitgave/inkomsten van de vereniging zijn met een F4000,= al redelijk te noemen. De kas 
geeft een batig saldo van f 303,63 aan. Via een poppen tentoonstelling is F 72,80 ingekomen, bijzonder. 
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De lonen van de dirigenten gaan ook omhoog, dat is via een schrijven van de bond van orkestdirigenten bij 
het bestuur binnengekomen. 10% krijgen ze er bij. In de vergadering wordt weer gesproken over de 
middelen van UDI, het is bijna niet mogeljk om van de algemene middelen de vereniging draaiende te 
houden. Elk jaar moet wel wat gedaan worden om de kas te vullen, een bazar, een concours of subsidie van 
de gemeente. De Voorzitter heeft een gesprek gehad met de burgemeester over dit onderwerp. Besloten 
wordt om subsidie aan te vragen. 
Maar ook de contributie komt aan de orde. Deze is al een tijd op hetzelfde niveau gebleven terwijl alles 3 of 4 
x duurder is geworden. Besloten wordt de contributie van f 0.25 naar f 0,40 /week te verhogen. 
Een lid heeft tijdens de rondvraag een opmerking over de lege stoelen op de repetitie en wat het bestuur 
hiertegen kan doen. Het bestuur zal gaan optreden tegen diegene die meerdere keren zonder kenisgeving 
afwezig zijn.  
Als er niets meer aan de orde is sluit de voorziter deze vergadering. 
 

Buiten de financiële prikkelingen en lege stoelen 
wordt er ook nog gepresteerd. Op 14 mei doet 
UDI op een concours te Driebergen. 
                                                                                     De Schakel_11-5-1951 

 
Men gooit weer hoge ogen op dit gehouden concours  
blijkens dit artikel in  De Westlander. Men is er zo mee  
in haar nopjes dat ze de straat op gaan om dit succes 
kenbaar te maken. 
De generale repetitie wordt buiten gehouden, op de  
Muziektent. Veel van deze concoursen werden ook buiten 
of in een tent gehouden. De generale repetitie buiten 
was niet zo gek voor die tijd. En wat druk van het publiek 
zal ook geholpen hebben om op het puntje van de stoel te 
gaan zitten. Het heeft uiteindelijk resultaat gehad! 
                                                                                          De Westlander_18-5-1951 

Ook toen werd al aan liefdadigheid gedaan en men stak de koppen bij elkaar om geld op te halen, nu voor de 
kankerbestrijding. Het artikel vertelt ons het verhaal daarvoor. 
 
 
 
 
 
 
 
 
                     De Westlander_7-9-1951 

Dirk Meijer, toenmalig lid van UDI, had in de ALV van 30 mei al aangegeven dat de Toneelvereniging waar hij 
lid van was een avond wilde organiseren t.b.v. het Instrumentenfonds van UDI, gratis! Dit werd toen in dank 
aanvaard en zie hier de aankondiging. 
 

Op de bestuursvergadering van 16 november nieuws en een  
besluit om de uitvoering in 1952 op 3, 4 en 5 januari te houden. 
Na het maken van de begroting blijkt alles boven de draagkracht 
der kas te zijn. Men besluit om de drankjes te schrappen en een 
collecte te houden. 
                                                                                                                    De Westlander_7-9-1951 
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1952_ De uitvoering is gehouden dat geeft onderstaande bericht aan. De zware financiële last wordt ook hier 
genoemd, men zit er behoorlijk mee in haar maag! Een volledige avond muziek maken is er ook nog niet bij 
gezien het toneel wat een gedeelte van de avond vult. 
  
 
 
 
 
 
 
De Schakel_11-1-1952 
 

De ALV van 18 maart wordt bijgewoond door 26 leden. De financien zijn uiteraard gesprekstof op deze 
vergadering. Het gemis van een groter verenigingsgebouw kost de vereniging veel geld. De grote donateurs 
schare van UDI  moet over drie avonden worden verdeeld, en kost totaal f 600,=. 
Er is nog geen zicht op wanneer dat wel gaat komen dus is het voorstel om in de kerk in het vervolg de 
uitvoering te houden, de leden gaan hierin mee. 
 

 In deze tijd werd 5 mei elk jaar gevierd en verleende ook UDI daar haar medewerking aan. Hieronder het 
pers bericht wat het Oranje Comté met daarin het programma. 
 
 
 
 
 
 
 
 
De Schakel_18-4-1952 

 
 
19 juli verleende UDI haar medewerking aan een Concours-hippique.  
Hiernaast een gedeelte uit he verslag waarin UDI wordt genoemd. 
 
Er is een heuse bazar commissie die blijkbaar de bazars regelt binnen 
UDI. Op de Bestuursvergadering van 19 november wordt een brief van 
deze commissie besproken waarin gevraagd wordt aan het bestuur op  
donderdag 4 december aanwezig te zijn op de opening van de bazar. 
Besloten wordt als zij er toe ongelegenheid zijn dit te doen. 
Hier onder het verslag van de opening van de bazar; 
                                                                                                                                                                               Nieuwe Brielse Courant_22-7-1952 
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De Westlander_ 5-12-1952 
 

1953_ Uit dit jaar heb ik bijna geen krantenstukjes kunnen vinden maar het notulenboek geeft toch wel wat 
prijs van wat UDI zoal gedaan heeft. Waarschijnlijk heeft de Watersnoodramp van 1 februari hier ook mee te 
maken gehad. 
 

Op 7 maart geeft UDI een concert voor het  
Nationale Rampenfonds en brengt f 260, = op.  
Mooi gebaar, het bedrag haal ik uit de notulen. 
                                                                      
                                                                        De Schakel_20-2-1953 
 

De jaarvergadering wordt gehouden op 7 april 1953, direct na de repetitie. Er wordt stilgestaan bij het 
overlijden van één der oprichters van de harmonie de heer G. Boer. Hij werd als voorbeeld gesteld van de 
goede verhouding tussen de leden onderling en die met de dirigent, die moet altijd goed zijn sprak de 
voorzitter Mol. ‘Een trouw lid en een groot muzikant is van ons heengegaan’ memoreerde hij vervolgens. 
Verder lees ik dat bij de finacieen dat er een Bazar Spaarbankboekje is  met een bedrag van f 3303,25 en in 
kas en het gewone spaarbankboekje nog eens totaal f 778.03. Blijkbaar doet de Bazar kommissie goede 
zaken en de inspanningen daarvoor geven zijn vruchten af.  
 

Op 20 juni is er een Zomeravondfeest op de   
“Tolhoeven”, het terrein van C. Barendrecht. 
De organisatie ligt bij de buutvereniging en er 
zijn buiten UDI nog andere gezelschappen die  
van zich laten horen. 
                                                       De schakel_12-6-1953 
 

In de notulen van de bestuursvergadering van 26 juni enkele punten ter bespreking. Er zal een solistencours 
worden georganiseerd en wel op 12 december van dit jaar. Hieronder het verslag in de krant hiervan. 
Ook het zomerprogramma wordt besproken, er is een verzoek voor een mars op het feestterrein aan de 
Zanddijk waar geen bezwaar voor is. Het probleem van concerten buiten geven komt aan de orde. De 
Muziektent is niet bruikbaar en blijft een bezwaar. Er wordt richting gemeente een brief verstuurd waar met 
klem om een goede muziektent wordt gevraagd.  
 

7 juli geeft UDI in het st. Joris Gasthuis in Delft een concert en besloten wordt om op 18 juli een concert te 
geven onder de kap van de school aan de Bomendijk (die school stond links van de Plus Markt wat nu 
Emmastraat heet). Ook deze zomer nog een mars op de Brielse Heuvel en het centrum, zoals de notulen van 
deze vergadering ons deze informatie verschaft. 
Verder geeft deze notulen ons dat er twee nieuwe jongens zijn aangenomen om deze te leren trommel te 
slaan. Er is een tekort aan trommels dus wordt besloten naar Rotterdam te gaan om daarvoor te kijken en 
tevens uit te zien naar een nieuwe Piston en bekkens. Er blijken nog onbespeelde instrumenten te zijn 
waarvan wordt besloten hier leerlingen voor te gaan vinden. 



“In 12 maanden naar 4 februari 2024, 125-jarig bestaan UDI”. 

Pagina 17 van 20 
Avdm 

 
17 juli wordt opnieuw vergaderd en zie ik dat de mars op de Brielse Heuvel op 28 juli zal worden gehouden. 
 

Hiernaast het krantenverslag van het gehouden  
Solistenconcours.  
Ik kan het bestaan niet van dit soort solistenconcoursen, 
al helemaal niet de opzet en puntentellingen. Maar  
blijkbaar is het gehouden, waarvan acte. 
 
 
 
                                                                                              De schakel_18-12-1953 
 

1954_ het bestuur komt op 4 januari al bijeen om na de nieuwjaarswensen van de voorzitter de uitvoering te 
bespreken.er wordt besloten 2 uitvoeringen te houden in februari en wel in de openbare school. Er wordt 
een commissie voor de verloting benoemd en de consumpties zullen deze keer ten bate van de vereniging 
komen. Het Ruitertoneel zal gevraagd worden het toneel te verzorgen. 
De secretaris deelt mede dat hij UDI heeft ingeschreven voor een concours in Hillegom. 
 

De uitvoeringen zijn op 5 en 6 februari gehouden blijkens onderstaande bericht. Twee druk bezochtte 
uitvoeringen waar voorzitter Mol zijn dankbaarheid aan het publiek niet onder stoelen en tafels steekt! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De Schakel_12-2-1954 
 

In het voorjaar van 1954 kwam Cor van ’t Hof met het idee een boerenkapel op te richten. Hieronder op 
pagina 21 een foto van de beginjaren van dit gezelschap met daaronder een stuk tekst van Jo Bergwerff uit 1 
van zijn boekjes. 
 

In het boekje 100 jaar UDI schrijft Aad Tetteroo uitgebreid over dit gezelschap  
dus ga ik er hier verder niet teveel over in. Wel wil ik aangeven dat  
Cor van t’ Hof de grote animator en vaste dirigent was maar dat de leden van  
dit gezelschap wel de muziek liefhebbers waren en weleens wat anders wilde  
spelen als tijdens de harmonie repetities. Men repeteerde 1 keer in de  
veertien dagen, de eerste in café Blankenburg. Uit ervaring weet ik dat ze op  
meerdere plekken hebben gerepeteerd. Als jonge jongen, eind 60, mocht ik  
weleens mee en repeteerden ze bij Romers Transport aan de Oranjelaan, in een  
bouwkeet en zelfs wel eens bij ons thuis in de kelder kan ik mij herinneren. 
Roken, een borrel en een biertje en veel lol kan ik me heugen als deze  
Polderjongens repteerden of op pad gingen voor een optreden. 
De Polderjongens hadden een eigen potje en traden altijd op ten baten van  
UDI. Was er behoefe aan een nieuw instrument binnen UDI en de kas was  
voldoende gevuld dan schonken zij een instrument (kom ik nog op terug in het  
jaar waarvan ik een foto heb) 
*De foto met daarop het vaandel van de Polderjongens. Het is een Hooihark met  
daarop een jute zak. De attributen die er aanhangen zijn verzamelingen van  
van alles en nog wat. Gerrit Bergwerf was de animator achter dit vaandel en hing er aan wat hij tegen kwam  
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bij de optredens waar ze naartoe gingen. Het vandel staat in de OudheidsKamer bij de molen en heeft een 
prominente plaats daar. De datum 1 april 1954 kan de oprichtingsdatum zijn!           (hieronder: Bron boekje Jo Bergwerff) 
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Twee aankondigingen van optredens in één bericht.  
Vrijdag 23 juli de deelnamen aan een festival in Maasdijk en een dag 
later aan een concours te Alblasserdam. Vermoed dat het festival de 
generale repetitie is geweest voor het concours. 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                                 Westlander_23-7-1954 

 
 
 
Ik vermoed dat het krantenstukje van E.M.M.’s festival van 
6 augustus met het artikel te maken heeft van 23 juli. 
De data kloppen niet helemaal maar de tekst geeft aan  
dat UDI blijkbaar een dubbele afspraak had op 24 juli. 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                          De Westlander_6-8-1954  

UDI zal zich in de verschillende delen van de gemeente vanzicht                                                    De schakel_31-7-1954 
horen blijkens dit persbericht. De perikelingen van de niet bruikbare  
Muziektent worden hier ook nog even gemeld, wellicht een steek 
onder water voor de gemeente raad om zorg te dragen voor een  
nieuwe muziektent. 
 
In de bestuursvergadering van 9 november 1954 zijn verschillende  
zaken te lezen. Zo is te lezen dat men bezig is zich aan te sluiten 
bij een bond. Diverse leden zijn tegen omdat men niet gebonden wil  
zijn aan regels en voorschriften. De deelname aan vrije  
concoursen mag dan ook niet meer. Men besluit het nader te  
bestuderen.  
De uitvoering voor begin 1955 wordt bepaald op 28 en 29 januari                                                                                                        
en de commissie van de consumpties wordt samengesteld zo ook die voor de verloting. Bepaald wordt dat de 
overgebleven prijzen van de Bazar voor de verloting worden gebruikt.  
Tevens lees ik dat er in december nog een concert zal worden gegeven op de Scheurpolder en een voorstel 
voor het geven van een concert ten bate van het nieuwe verenigingsgebouw na de uitvoering in januari. 
De directeur heeft om 6% loonsverhoging gevraagd en er wordt gekeken of dit gedragen kan worden door de 
vereniging. Men besluit het toe te zeggen maar men zal aangeven dat dit het laatste is wat zij kunnen doen 
omdat niet verantwoord is ten aanzien van het financieel beleid van de club. 
Er wordt voorgesteld de contributie te verhogen en subsidie van f 500, = aan te vragen om zo het geld bijeen 
te brengen. 
Er wordt ook gesproken om nog eens over een Drumband te kunnen beschikken, daar is f 900, = mee 
gemoeid. Ik lees geen beslissing, wellicht in 1955, we gaan het zien. 
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Verder wordt gesproken over het programma voor 1955 er moet iets gebeuren ‘er moet leven in het orkest 
komen’ staat er te lezen. 
 
In 1954 overweegt en besluit de vereniging om lid te worden van de landelijke Muziekbond, de KNF 
(Koninklijke Nederlandse Federatie). De motivatie was dat de muziek die op concoursen van de bond op een 
hoger niveau lagen, en dit paste wel bij UDI en de ontwikkeling die zij doormaakte. 
 
 

Slot woord: 
 
Uiteindelijk toch weer 20 pagina’s met leuke en interresante weetjes over deze jaren. Niet de makkelijkste 
jaren zo na de oorlog en de watersnood. Men sloeg zich er toch mooi doorheen met het muziek maken en 
alles er om heen. De zoekopdrachten om de kranten stukjes te vinden moeten worden gewijzigd maar met 
informatie uit de notulen lukte het toch om weer wat boven tafel te halen. Het kostte me wel wat meer tijd 
maar het blijft boeiend om in de geschiedenis te zoeken. Ik merk wel dat, ik ben tenslotte ook 62 geworden, 
dat de namen in de notulen boeken in de 50e jaren enige bekendheid geven. Sommige van hen ken ik of heb 
er zelf nog mee gespeeld, dat maakt het nog herkenbaarder en leuker. 
Ben benieuwd wat ik ga vinden van de jaren 1955 tot 1964! 
 
Met muzikale groet, 
 
 
Arie van der Meer 

 
 
 


